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[Text]
been continuously extended. To my knowledge, it is still in 
place today.

Mr. Suluk: It is commendable. Thank you, Mr. Chairman.

• 1010

The Chairman: 1 would like a few clarifications. On the 
Faro mine, I was of the understanding the ore is to be trucked 
out. Have you come to an agreement with the other interested 
parties on the road to Skagway? Is the agreement concluded, 
or are there any difficulties there?

Mr. Penikett: We signed an agreement, the Government of 
Alaska and myself and the responsible Minister on this side 
and the Commissioner of Transportation on the other side, in 
Skagway, Friday before last.

The Chairman: Everything is okay, then?
Mr. Penikett: The road is now open. Mr. Suluk apparently 

went to Skagway yesterday.
The Chairman: It is good to hear. We had some comments 

yesterday on the offshore boundaries both on Alaska’s side and 
a disagreement with the NWT. Are you in discussions with the 
national government regarding this? Are you a part of those 
discussions?

Mr. Penikett: Yes, we are. I should say, if it will save the 
committee’s time, there is perfect unanimity in our legislature 
on those questions. The views you heard, I gather, from Mr. 
Lang yesterday on the boundary questions are substantially 
those of all members of the House, and we have been in 
communciation with the federal government on those ques
tions.

The Chairman: Do you recall if it was through Indian 
Affairs or through External Affairs?

Mr. Penikett: And through Justice.

The Chairman: We had some testimony yesterday as well 
regarding resource-sharing agreements. Have you any models 
you are attaching to this? I come from Alberta, and we have 
certain agreements in place for mining versus those in place for 
oil and gas. The way in which revenue is shared is different 
between the two resources, and even in the one resource we are 
on profit-sharing when it comes to mining oil. Have you any 
role models in place, or are you trying to establish a new basis 
for it? I expect it would attach itself to land claims.

Mr. Penikett: There will be a link. We do not have a model 
we are absolutely committed to, of course. We are interested in 
the Newfoundland model and the Nova Scotia model. We will 
be looking at the western accords. I think it is harder to find 
models with respect to the mining. As we develop and define 
our position, I will be able to answer the question more clearly. 
Some of the urgency we may have felt about the question has 
been lost because of the falling oil prices, but we still want to 
conclude an agreement.

[Translation]
ensuite il a été systématiquement renouvelé. À ma connais
sance, il est toujours en vigueur.

M. Suluk: C’est une excellente chose. Merci, monsieur le 
président.

Le président: Je souhaiterais avoir quelques précisions. À la 
mine de Faro, il me semblait qu’on transportait le minerai par 
camion. Avez-vous conclu un accord avec les autres parties 
intéressées en ce qui concerne la route de Skagway? Cet 
accord est-il conclu, ou se heurte-il à des obstacles?

M. Penikett: Nous avons signé un accord, le gouvernement 
de l’Alaska et moi-même, ainsi que le ministre responsable, de 
ce côté-ci, et le Commissaire des transports, de l’autre, à 
Skagway, vendredi, il y a deux semaines.

Le président: Donc, tout va bien?

M. Penikett: La route est maintenant ouverte. Je crois que 
M. Suluk est allé à Skagway hier.

Le président: Excellente nouvelle. On nous a parlé hier des 
limites des eaux territoriales du côté de l’Alaska et du côté des 
Territoires du Nord-Ouest, où il y aurait un désaccord. 
Participez-vous à des discussions sur cette question avec le 
gouvernement national?

M. Penikett: Oui. Je dois dire, si cela nous permet de gagner 
du temps, que notre assemblée est parfaitement unanime sur 
ces questions. Tous les députés partagent en gros le point de 
vue que vous a soumis hier, je crois, M. Lang à propos des 
questions de limites territoriales, et nous en avons déjà discuté 
avec le gouvernement fédéral.

Le président: Vous souvenez-vous si c’était par l’intermé
diaire des Affaires indiennes ou des Affaires extérieures?

M. Penikett: Et aussi de la Justice.

Le président: Nous avons entendu hier des témoignages 
portant aussi sur les accords de partage des ressources. Avez- 
vous des modèles à annexer à cela? Je viens de l’Alberta, et 
nous avons là-bas des accords concernant les activités minières 
qui sont distincts de ceux concernant le pétrole et le gaz. Le 
partage des recettes est différent pour ces deux ressources, et 
même dans le deuxième cas, nous partageons les profits dans le 
cas de l’exploitation du pétrole. Avez-vous établi des modèles, 
ou essayez-vous d’élaborer une base entièrement nouvelle? 
J’imagine que ce serait rattaché aux revendications territoria
les.

M. Penikett: Il y aura un lien. Nous ne sommes pas 
catégoriquement axés sur un modèle, évidemment. Nous nous 
intéressons au modèle de Terre-Neuve et à celui de la Nou
velle-Écosse. Nous allons étudier les accords de l’Ouest. Je 
pense qu’il est plus difficile de trouver des modèles pour 
l’exploitation minière. Au fur et à mesure que nous élaborerons 
et que nous définirons mieux notre position, je serai plus en 
mesure de répondre à cette question. Elle est devenue moins 
urgente depuis que le prix du pétrole baisse, mais nous tenons 
toutefois à conclure un accord.


